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Protokół z posiedzenia 

Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska 

w dn. 18.01.2017 r. 

Wydział Rozwoju Miasta UMK, ul. Bracka 1, Kraków 

 

OBECNI 

Członkowie KDO 

Towarzystwo na Rzecz Ochrony Przyrody – Mariusz Waszkiewicz 

Fundacja Otwarty Plan – Małgorzata Małochleb 

Małopolskie Towarzystwo Ornitologiczne – Kazimierz Walasz 

Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Dębnik – Jolanta Kapica 

Stowarzyszenie Łąki Nowohuckie – Jerzy Skibiński 

Związek Stowarzyszeń Polska Zielona Sieć – Magdalena Klarenbach 

Fundacja Fundusz Partnerstw – Katarzyna Wychowaniec 

Stowarzyszenie „Nasza Olszanica” – Tomasz Fiszer 

Stowarzyszenie Armatorów i Inwestorów Dorzecza Wisły – Aleksander Staszczyk 

Stowarzyszenie Ruch Ekologiczny św. Franciszka z Asyżu – Kasper Jakubowski 

Stowarzyszenie na Rzecz Zrównoważonego Rozwoju Piasków Wielkich – z up. Mariusz 

Waszkiewicz 

Wydział Kształtowania Środowiska, UMK – Lucyna Czyż 

 

Goście 

1. Pracownia Konserwacji Zabytków "Arkona", Bożena Stachurska-Oremus 

2. Pracownia Konserwacji Zabytków "Arkona", Wojciech Feliks 

3. Pracownia Konserwacji Zabytków "Arkona", Artur Ganczarek 

4. Zarząd Infrastruktury Komunalnej i Transportu, Barbara Zamorska 

5. Zarząd Zieleni Miejskiej w Krakowie, Przemysław Szwałko 

6. Polski Klub Ekologiczny, Zbigniew Zgała 

 

OBRADY 

Otwarcie posiedzenia KDO przez Przewodniczącego 

 

Porządek spotkania 

 

Sprawozdanie prac Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Środowiska za 2016 

Wybory prezydium KDO ds. Środowiska na 2017 rok 

Uchwały 

Projekt rewitalizacji Parku Duchackiego w Krakowie 

Wolne wnioski i sprawy bieżące 

 

 

 

Przebieg spotkania 

 

Ad. 1 
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Przy przyjęciu sprawozdania za rok 2016 przygotowanego przez Mariusza Waszkiewicza, pojawiło 

się pytanie o skuteczność prac Komisji.  

Dla wielu osób skuteczność może nie być bezpośrednio widziana. W wielu sprawach jest ona 

odłożona w czasie, niemniej obserwujemy wiele efektów prac.  

Jerzy Skibiński wniósł o powrót do tematu skuteczności podczas kolejnego spotkania KDO. Wniósł 

też aby poruszyć temat pomocy szwadronowi jazdy konnej. 

Małgorzata Małochleb przypomniała, że KDO ds. Środowiska ma swój profil/stronę na Facebooku, 

gdzie warto komunikować efekty naszych prac. Może członkowie KDO włączą się do pracy wokół 

strony tego profilu, publikowania. Oddzielna kwestia do omówienia to też dalsze kroki, jakie 

moglibyśmy wszyscy podejmować, po przyjęciu i uchwaleniu konkretnych propozycji rozwiązań. 

 

Ad. 2 

 

Wybór nowego prezydium KDO ds. Środowiska na 2017 rok. 

Wszyscy dotychczasowi członkowie prezydium zrezygnowali z pełnionych  funkcji 

 

Na przewodniczącego KDO ds. Środowiska zgłoszono następujące kandydatury Mariusza 

Waszkiewicza i Jerzego Skibińskiego 

W głosowaniu kandydaci otrzymali głosy: 

Za: Mariusz Waszkiewicz: 7 

Za: Jerzy Skibińskim: 1 

Wstrzymujących się: 3  

Uchwała Nr 1/2017 w sprawie wyboru przewodniczącego KDO ds. Środowiska 

 

Na zastępcę przewodniczącego KDO ds. Środowiska zgłoszono kandydaturę Kaspra 

Jakubowskiego 

W głosowaniu kandydat otrzymał głosy: 

Za: Kasper Jakubowski: 9 

Wstrzymujących się: 2 

Uchwała Nr 2/2017 w sprawie wyboru zastępcy przewodniczącego KDO ds. Środowiska 

 

Na sekretarza KDO ds. Środowiska zgłoszono kandydaturę Małgorzaty Małochleb 

W głosowaniu kandydatka otrzymała głosy: 

Za: Małgorzata Małochleb: 10 

Wstrzymujących się: 1 

Uchwała Nr 3/2017 w sprawie wyboru sekretarza KDO ds. Środowiska 

 

Ad. 3 

 

Uchwały: 

 

Uchwała nr 4/2017 

W sprawie konsultacji dokumentu “Kierunki Rozwoju i Zarządzania Terenami Zieleni w Krakowie 

na lata 2017-2030”  

Głosowanie: 

Za: 10 

Przeciw: 0 

Wstrzymujących się: 1 

 

Uchwała nr 5/2017  

W sprawie wycinki drzew na Zakrzówku skierowana do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska 

w Krakowie  

Głosowanie: 
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Za: 9 

Przeciw: 0 

Wstrzymujących się: 1 

 

Uchwała nr 6/2017  

W sprawie wycinki drzew na Zakrzówku skierowana do Wydziału  Kształtowania Środowiska  

Urzędu Miasta  Krakowa 

Głosowanie: 

Za: 9 

Przeciw: 0 

Wstrzymujących się: 1 

Uchwała nr 7/2017 

W sprawie utworzenia na terenie Przylasku Ruskieckiego parku miejskiego obejmującego zbiorniki 

wodne oraz tereny przyległe w części należącej do Gminy Miejskiej Kraków i przekazanie go w 

zarząd Zarządowi Zieleni Miejskiej w Krakowie. 

Głosowanie: 

Za: 11 

Przeciw: 0 

Wstrzymującyh się: 0 

 

Ad. 4 

 

Przebudowa Parku Duchackiego wraz z przebudową ul. Estońskiej i budową parkingu w pasie 

drogowym ul. Macedońskiej. Część obszaru wpisana do rejestru zabytków nieruchomych. Celem 

projektu jest też rewitalizacja Parku Duchackiego i przebudowa ul. Estońskiej. Obręb 49, jednostka 

ewidencyjna Kraków-Podgórze. 

 

Referowała mgr inż. arch. Bożena Stachurska-Oremus z Pracownii Konserwacji Zabutków 

"Arkona" sp. z o. o. 

 

Podczas KDO został szczegółowo zaprezentowany projekt zagospodarowania terenu Parku 

Duchackiego. Zadanie zlecone przez Zarząd Infrastruktury Komunalnej i Transportu w Krakowie, 

inwestor Gmina Miejska Kraków, docelowo ma stać się siedzibą Zarządu Zielenie Miejskiej w 

Krakowie. 

 

Powierzchnia inwestycji rewitalizacji Parku: 3,2633 ha, pow. parku - teren objęty ochroną 

konserwatorską A-1344/M 2,8967 ha, pow I etapu inwestycji 0,6458 ha, pow. zabudowy dworu w 

etapie I - 562,15 m2. 

 

Sugerowane ogólne uwagi z KDO: 

Teren dziś jest mocno zarośnięty. Warto w pewny sensie zachować obszary z martwym drewnem 

(wzorem dziś dowożonego przez leśników drewna w parkach np. w Poznaniu), wprowadzić część 

jadalną ogrodu (krzewy agrestu, porzeczki, malin). Nieporządek i dzikość jest wskazana.  

Dosadzić ciągi jarzębin. Stworzyć miejsca do bytowania ptaków. Pomysł ze stworzeniem wyspy 

dla ptaków na zbiorniku wodnym – jest dobry. 

Lampy, powinny być do max 4-4,5 m wysokości. Uniknąć sytuacji z Zakrzówka, gdzie postawiono 

przeskalowane oświetlenie. A biorąc pod uwagę, że Park w nocy będzie zamykany, tym bardziej 

nie ma potrzeby oświetlania go wysokimi lampami. 

Prace budowlane, w kolejnym etapie inwestycji, powinny być nadzorowane nie tylko z 

konserwatorem zabytków, ale i przyrodnikami. Powinien też być prowadzony nadzór autorski 

projektanta. 
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Sprawy bieżące. Wolne wnioski 

 

Z powodu braku czasu uchwała ws. organizacji Krakowskich Wianków w okresie lęgowym ptaków 

zostanie omówiona na kolejnym spotkaniu KDO w lutym. 

 

Kolejne spotkanie KDO ds. Środowiska odbędzie się prawdopodobnie w dn. 15.02.2017 r. 
 

 

 

 

Protokołowała, 

 


